

2017

中国社会统计年鉴

China Social Statistical Yearbook

国家统计局社会科技和文化产业统计司 编

Compiled by

Department of Social, Science and Technology, and Cultural Statistics

National Bureau of Statistics of China

 中国统计出版社
China Statistics Press

2017

中国社会统计年鉴

China Social Statistical Yearbook

国家统计局社会科技和文化产业统计司 编

Compiled by

Department of Social, Science and Technology, and Cultural Statistics

National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社
China Statistics Press

©中国统计出版社 2017

版权所有。未经许可，本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

2017 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目 (CIP) 数据

中国社会统计年鉴. 2017: 汉英对照 / 国家统计局
社会统计和文化产业统计司主编. -- 北京: 中国统计出
版社, 2017.12

ISBN 978-7-5037-8429-3

I. ①中… II. ①国… III. ①社会统计—统计资料—
中国—2017—年鉴—汉、英 IV. ①C832-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2017)第 300103 号

中国社会统计年鉴—2017

作 者/国家统计局社会统计和文化产业统计司编

责任编辑/徐 涛 张会英

封面设计/李雪燕 王 芳

出版发行/中国统计出版社

通信地址/北京市西城区月坛南街 57 号 邮政编码/100826

办公地址/北京市丰台区西三环南路甲 6 号 邮政编码/100073

电 话/邮购 (010) 63376909 书店 (010) 68783171

网 址/<http://www.zgtjcbbs.com>

印 刷/河北鑫兆源印刷有限公司

经 销/新华书店

开 本/880×1230 毫米 1/16

字 数/928 千字

印 张/28.75

版 别/2017 年 12 月第 1 版

版 次/2017 年 12 月第 1 次印刷

定 价/360.00 元

本书附同版本 CD-ROM 一张, 光盘内容以书面文字为准。

如有印装差错, 由本社发行部调换。

编者说明

一、《中国社会统计年鉴—2017》是一部反映我国社会发展相关领域基本情况的综合性统计资料年刊。书中收录了2016年全国和各省、自治区、直辖市社会发展各领域的主要统计数据以及重要年份的全国主要统计数据，同时收录了国际社会统计的主要数据。

二、本年鉴正文内容分为13个篇章。即：1.综合；2.人口家庭；3.卫生健康；4.教育培训；5.就业；6.收入消费；7.社会保障；8.居住环境；9.文化休闲；10.资源环境；11.公共安全；12.社会参与；13.国际资料。附录为主要统计指标解释。

三、本年鉴所涉及的全国性统计数据，除行政区划、土地面积和森林资源及特殊注明外，均未包括香港、澳门特别行政区和台湾省数据。

四、本年鉴所使用的度量衡单位均采用国际统一标准计量单位。

五、本年鉴中部分数据合计数或相对数由于单位取舍不同而产生的计算误差，均未做机械调整。

六、本年鉴资料分别来自于：最高人民法院、最高人民检察院、教育部、公安部、民政部、司法部、财政部、人力资源和社会保障部、国土资源部、环境保护部、住房和城乡建设部、交通运输部、水利部、文化部、国家卫生和计划生育委员会、国家新闻出版广电总局、国家体育总局、国家安全生产监督管理总局、国家林业局、中国地震局、中国气象局、国家海洋局、国家文物局、中央统战部、国家档案局、中华全国总工会和中国残疾人联合会等部门、国家统计局有关司。

七、符号使用说明：年鉴各表中的“空格”表示该项统计指标数据不详或无该项数据；“#”表示其中的主要项。

八、本年鉴编辑过程中，得到各相关部门的大力支持，在此表示衷心感谢。由于本年鉴涉及内容多、范围广，在资料的整理和编撰方面难免存在不足，敬请指正。

PREFACE

I. *China Social Statistical Yearbook 2017* is the comprehensive statistics yearbook which reflects various aspects related to social development. It is collected main social statistical data on provinces and national total data in 2016, also main social indicators of other countries/regions in some years.

II. This Yearbook includes 12 sections: 1.General Survey, 2.Population and Family, 3.Health and Wellness, 4.Education and Training, 5.Employment, 6.Earning and Consumption, 7.Social Security, 8.Living Condition, 9.Culture and Leisure, 10.Resources and Environment, 11.Public Safety, 12.Social Participation, 13.International Statistical Indicators. Explanatory notes on main statistical indicators are provided in Appendix.

III. The national data in this Yearbook do not include those of the Hong Kong Special Administrative Region, the Macao Special Administrative Region and Taiwan Province, except for the divisions of administrative areas, the area of the national territory and forest resources and otherwise specified.

IV. The units of measurement used in the Yearbook are internationally standard measurement units.

V. Statistical discrepancies on totals and relative figures due to rounding are not adjusted in the Yearbook.

VI. Data in the Yearbook are sourced from the following departments: Supreme People's Court, Supreme People's Procuratorate, Ministry of Education, Ministry of Public Security, Ministry of Civil Affairs, Ministry of Justice, Ministry of Finance, Ministry of Human Resources and Social Security, Ministry of Land and Resources, Ministry of Environmental Protection, Ministry of Housing and Urban-Rural Development, Ministry of Transport, Ministry of Water Resources, Ministry of Culture, National Health and Family Planning Commission, General Administration of Press and Publication, Radio, Film and Television, General Administration of Sports, State Administration of Work Safety, State Administration of Forest, Earthquake Administration, Meteorological Administration, State Oceanic Administration, State Administration of Culture Heritage, the United Front Work Department of CPC Central Committee, State Archives Administration, All-China Federation of Trade Unions, China Disabled Persons' Federation, Some Departments of National Bureau of Statistics of China, etc.

VII. Notations used in the Yearbook: (blank space) indicates that the data are unknown, or are not available; “#” indicates a major breakdown of the total.

VIII. Our deep appreciation goes to many departments which provided supports in compiling this Yearbook. It is inevitable that there might be some mistakes in the book because of wide coverage involved in collecting and compiling social statistics. Suggestions from readers are welcome so as to improve the quality of this publication in the future.

目 录

CONTENTS

一、综 合

General Survey

1-1	县及以上行政区划	3
	Division of Administrative Areas at County Level and Above	
1-2	乡镇级行政区划	4
	Division of Administrative Areas at Townships Level	
1-3	分地区行政区划 (2016 年底)	5
	Divisions of Administrative Areas in China (End of 2016)	
1-4	人口与家庭基本情况	7
	Basic Statistics on Population and Family	
1-5	卫生与健康基本情况	8
	Basic Statistics on Health and Wellness	
1-6	教育培训基本情况	9
	Basic Statistics on Education and Training	
1-7	就业基本情况	10
	Basic Statistics on Employment	
1-8	全国居民人均收支情况	11
	Per Capita Income and Consumption Expenditure Nationwide	
1-9	社会保障基本情况	12
	Basic Statistics on Social Insurance	
1-10	居住环境基本情况	13
	Basic Statistics on Living Condition	
1-11	文化休闲基本情况	14
	Basic Statistics on Culture Leisure	
1-12	资源环境基本情况	15
	Basic Statistics on Resources and Environment	
1-13	公共安全基本情况	16
	Basic Statistics on Public Security	
1-14	社会参与基本情况	16
	Basic Statistics of Social Participation	
1-15	国内生产总值及构成	17
	Gross Domestic Product and Composition by Year	
1-16	地区生产总值	18
	Gross Regional Product	
1-17	人均地区生产总值	19
	Per Capita Gross Regional Product	

1-18 分地区一般公共预算收入(2016 年).....20
General Public Budget Revenue by Region(2016)
1-19 分地区一般公共预算支出 (2016 年).....24
General Public Expenditure by Region (2016)
1-20 按主要行业分的全社会固定资产投资历年表.....28
Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country by Sector
1-21 各行业按建设性质和构成分固定资产投资(不含农户)(2016 年)30
Investment in Fixed Assets (Excluding Rural Households) by Sector, Type of Construction and
Composition of Funds (2016)
1-22 分地区分行业分的全社会固定资产投资 (2016 年)34
Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country by Sector (2016)

二、人口家庭
Population and Family

2-1 人口数及构成39
Population and Its Composition
2-2 人口出生率、死亡率和自然增长率40
Birth Rate, Death Rate and Natural Growth Rate of Population
2-3 人口年龄结构和抚养比41
Age Composition and Dependency Ratio of Population
2-4 人口密度42
Population Density
2-5 全国六次人口普查基本情况43
Basic Statistics on National Population Census in 1953, 1964, 1982, 1990, 2000 and 2010
2-6 分地区人口平均预期寿命44
Population Life Expectancy by Region
2-7 分地区年末人口数45
Population at Year-end by Region
2-8 分地区年末城镇人口比重46
Proportion of Urban Population at Year-end by Region
2-9 分地区人口的城乡构成和出生率、死亡率、自然增长率 (2016 年)47
Total Population by Urban and Rural Residence and Birth Rate, Death Rate, Natural Growth Rate
by Region (2016)
2-10 按年龄和性别分人口数 (2016 年)48
Population by Age and Sex (2016)
2-11 分地区户数、人口数、性别比和户规模 (2016 年)49
Household, Population, Sex Ratio and Household Size by Region (2016)
2-12 分地区人口年龄构成和抚养比 (2016 年)51
Age Composition and Dependency Ratio of Population by Region (2016)
2-13 分地区按性别和婚姻状况分的人口(2016 年)52
Population by Sex, Marital Status and Region (2016)
2-14 分地区按家庭户规模分的户数和构成 (2016 年)54
Family Households and Percentage by Size and Region (2016)

2-15 结婚登记情况56
Registered Marriages
2-16 离婚办理情况57
Registration of Divorces
2-17 分地区婚姻情况(2016 年)58
Statistics on Marriages and Divorces by Region(2016)

三、卫生健康
Health and Wellness

3-1 医疗卫生机构61
Number of Health Care Institutions
3-2 分地区医疗卫生机构(2016 年)63
Number of Health Care Institutions by Region(2016)
3-3 分地区医院情况(2016 年)64
Health Care Institutions by Region(2016)
3-4 分地区分等级医院情况(2016 年)65
Hospital by Level and Region (2016)
3-5 分地区三级医院情况(2016 年)66
Third-level Hospital by Region (2016)
3-6 分地区分床位医院情况(2016 年)67
Hospitals by Beds and Region (2016)
3-7 分地区基层医疗卫生机构(2016 年)68
Number of Health Care Institutions at Grasstoot Level by Region(2016)
3-8 分地区专业公共卫生机构(2016 年)69
Specialized Public Health Care Institutions by Region(2016)
3-9 村卫生室情况70
Statistics on Village Clinics
3-10 分地区村卫生室情况(2016 年)71
Statistics on Village Clinics by Region(2016)
3-11 卫生人员数73
Employed Persons in Health Care Institutions
3-12 分地区卫生人员数(2016 年)74
Employed Persons in Health Care Institutions by Region(2016)
3-13 分地区全科医生数(2016 年)76
General Doctor by Region (2016)
3-14 每千人口卫生技术人员77
Medical Technical Personnel in Health Care Institutions per 1000 Persons
3-15 分地区每千人口卫生技术人员(2016 年)78
Medical Technical Personnel in Health Care Institutions per 1000 Persons by Region(2016)
3-16 医疗卫生机构床位数79
Employed Persons in Health Care Institutions
3-17 分地区医疗卫生机构床位(2016 年)80
Number of Beds in Health Care Institutions (2016)

3-18 分城乡医疗卫生机构床位数81
Number of Beds in Health Institutions by Urban and Rural Areas

3-19 各类医疗卫生机构医疗服务及床位利用情况(2016 年)82
Number of Visits and Inpatients in Medical Institutions and Utilization of Beds (2016)

3-20 分地区医疗卫生机构门诊服务情况(2016 年)83
Outpatient Services of Health Institutions by Region (2016)

3-21 分地区医疗卫生机构住院服务情况(2016 年)84
Hospitalization Services in Health Institutions by Region (2016)

3-22 各类医院病床使用率85
Utilization Rate of Beds of all Kinds of Hospital

3-23 分地区医院住院服务情况(2016 年)86
Hospitalization Services in Hospital by Region (2016)

3-24 分地区医院床位利用情况(2016 年)87
Utilization of Hospital Bed by Region (2016)

3-25 医院门诊病人均医药费用88
Per Person-time Medical Expenses of Outpatient in Hospital

3-26 30 种疾病平均住院医药费用(2016 年)89
Average Hospitalization Medical Expenses of 30 Diseases (2016)

3-27 五级医院 30 种疾病平均住院医药费用(2016 年)90
Per Capita Medical Expenses of 30 Diseases of Different Level Hospitals (2016)

3-28 分地区医院门诊和住院病人人均医药费用(2016 年)91
Medical Expenses of Outpatient and Discharged Patient by Region (2016)

3-29 社区卫生服务中心(站)医疗服务情况92
Medical Services of Community Health Service Centers (Stations)

3-30 分地区乡镇卫生院医疗服务情况(2016 年)93
Situations of Medical Services in Township Health Centers by Region(2016)

3-31 甲乙类法定报告传染病发病人数及死亡人数(2016 年)94
Number of Infectious Diseases Reported and Number of Deaths of Class A and B (2016)

3-32 甲乙类法定报告传染病发病率和死亡率(2016 年)95
Incidence and Death Rates of Class A and B Infectious Diseases Reported (2016)

3-33 城市居民主要疾病死亡率及死因构成(2016 年)96
Death Rate of Major Diseases in Urban Areas (2016)

3-34 农村居民主要疾病死亡率及构成(2016 年)97
Death Rate of Major Diseases in Rural Areas (2016)

3-35 监测地区 5 岁以下儿童和孕产妇死亡率98
Mortality Rate of the Maternal and Children Aged under 5 in Surveillance Areas

3-36 孕产妇保健情况99
Maternal Health Care

3-37 分地区儿童保健情况(2016 年)100
Child Health Care by Region (2016)

3-38 分地区孕产妇保健情况(2016 年)101
Maternal Health Care by Region (2016)

3-39 分地区孕产妇死亡率及死因构成(2016 年)102
Maternal Mortality Ratio and Causes of Mortality by Region (2016)

3-40 卫生总费用情况 103
Health Expenditure

3-41 分地区卫生总费用(2015 年) 105
Health Expenditure by Region (2015)

3-42 政府卫生支出情况 106
Composition of Government Health Expenditure

3-43 政府卫生支出比重 107
Proportion of Government Health Expenditure

3-44 分地区城乡居民医疗保健支出情况(2016 年) 108
Urban and Rural Residents Health Care Expenditure by Region (2016)

四、教育培训
Education and Training

4-1 各级各类学校情况 111
Number of School by Type and Level

4-2 各级各类学校专任教师情况 112
Number of Full-time Teachers of Schools by Type and Level

4-3 各级各类学校、教职工和专任教师情况 (2016 年) 113
Number of Schools, Educational Personnel and Full-time Teachers by Type and Level (2016)

4-4 高等教育学校(机构)数(2016 年) 114
Number of Higher Education Institutions(2016)

4-5 分类型普通高等学校情况(2016 年) 115
Number of Higher Education Institutions by Type (2016)

4-6 分地区高等教育学校(机构)数(2016 年) 116
Number of Higher Education Institutions by Region(2016)

4-7 分地区普通高等学校教职工情况 (2016 年) 117
Situations on Educational Personnel in Regular Schools (Institutions) of Higher Education by Region (2016)

4-8 各级各类学校招生情况 118
Number of Entrants of Formal Education by Type and Level

4-9 各级各类学校在校学生情况 119
Number of Enrolments of Formal Education by Type and Level

4-10 各级各类学校毕业生情况 120
Number of Graduates of Formal Education by Type and Level

4-11 研究生和留学人员情况 121
Statistics on Postgraduates and Students Studying Abroad

4-12 分学科研究生情况 (2016 年) 122
Number of Postgraduate Students by Academic Field (2016)

4-13 普通本科分学科学生和构成情况 (2016 年) 123
Number and Composition of Regular Students for Normal Courses in HEIs by Discipline (2016)

4-14 普通专科分学科学生和构成情况 (2016 年) 124
Number and Composition on Students in Undergraduate and Junior Colleges by Field of Study (2016)

4-15 成人本科分学科学生和构成情况(2016 年)..... 125
Number and Composition of Adult Students for Normal Courses in HEIs by Discipline (2016)

4-16 成人专科分学科学生和构成情况 (2016 年)..... 125
Number and Composition of Adult Students for Short-cycle Courses in HEIs by Discipline (2016)

4-17 网络本科分学科学生和构成情况 (2016 年)..... 126
Number and Composition of Web-based Students for Normal Courses in HEIs by Discipline (2016)

4-18 网络专科分学科学生和构成情况 (2016 年)..... 126
Number and Composition of Web-based Students for Short-cycle Courses in HEIs by Discipline (2016)

4-19 普通高中学校和构成情况(2016 年)..... 127
Number and Composition of Regular Senior Secondary Schools (2016)

4-20 普通高中学生和构成情况 (2016 年)..... 128
Number and Composition of Students in Regular Srnior Secondary Schools(2016)

4-21 中等职业学校分学科学生和构成情况 (2016 年) 128
Number and Composition of Students by Field of Education in Secondary Vocational Schools(2016)

4-22 技工学校情况 129
General Condition of Vocational School

4-23 分地区技工学校情况(2016 年) 130
General Condition of Vocational School by Region(2016)

4-24 全国职业技能鉴定情况 131
Statistics of Occupational Skill Testing

4-25 初中阶段学校和构成情况(2016 年)..... 133
Number and Composition of Schools in Junior Secondary Education(2016)

4-26 初中学生和构成情况(2016 年) 134
Number and Composition of Students in Junion Secondary Schools(2016)

4-27 普通小学校数、教学点数及学生情况(2016 年) 135
Number of Schools, External Teaching Sites and Students in Regular Primary Schools(2016)

4-28 进城务工人员子女在校情况 (2016 年) 135
Children of Migrant Workers (2016)

4-29 特殊教育学校数和学生情况(2016 年)..... 136
Number of Schools and Students in Special Education(2016)

4-30 幼儿园数、班数和构成情况(2016 年)..... 137
Number of Kindergartens,Classes and Composition in Pre-primary Education (2016)

4-31 小学学龄儿童净入学率和各级普通学校毕业生升学率 138
Net Enrolment Ratio of School-age Children in Primary Schools and Promotion Rate of Graduates of Regular School by Levels

4-32 每十万人人口各级学校平均在校生数 139
Number of Enrolment of Per 100 000 Inhabitants

4-33 分地区每十万人人口各级学校平均在校生数(2016 年) 140
Number of Students Per 100 000 Population by Level(2016)

4-34 分地区普通本专科学生情况 (2016 年)..... 141
Number of Regular Students Enrolled in Normal and Short-cycle Courses in Regular Higher Education by Region (2016)

4-35 分地区普通高中情况 (2016 年) 143
Statistics on Regular Senior Secondary Schools by Region (2016)

4-36 分地区中等职业学校情况 (2016 年) 144
Statistics on Secondary Vocational Schools by Region (2016)

4-37 分地区初中情况 (2016 年) 145
Statistics on Regular Junior Secondary Schools by Region (2016)

4-38 分地区普通小学情况 (2016 年) 146
Statistics on Regular Primary Schools by Region (2016)

4-39 分地区特殊教育情况 (2016 年) 147
Statistics on Special Education by Region (2016)

4-40 分地区各级学校生师比(2016 年) 148
Student-Teacher Ratio by Level of Regular Schools by Region(2016)

4-41 分地区就业训练中心综合情况(2016 年) 149
Employment Training Centers by Region(2016)

4-42 分地区民办职业培训机构综合情况(2016 年) 150
Vocational Training Agencies by Region (2016)

4-43 分地区职业技能鉴定综合情况(2016 年) 152
Statistics of Occupational Skill Testing by Region (2016)

4-44 教育经费情况 154
Basic Statistics on Educational Funds

4-45 各类学校教育经费情况(2016 年) 155
Educational Funds in Various Schools (2016)

4-46 分地区公共财政教育支出增长情况(2016 年) 156
Growth of Public Finance on Education Expenditure (2016)

4-47 分地区各级教育生均公共财政预算教育事业费增长情况 157
Growth of Per Student Public Financial Budget on Educational Operting Expenses by School Level and Region

4-48 分地区各级教育生均公共财政预算公用经费增长情况 159
Growth of Per Student Public Financial Budget on Communal Expenditure by School Level and Region

4-49 按国别和地区排序的外国留学生情况(2016 年) 161
Number of Foreign Students Ordered by County and Region (2016)

4-50 按类别和经费来源分的外国留学生情况(2016 年) 162
Statistics of Foreign Students by Type and Fund Source (2016)

4-51 外国留学生来源情况(2016 年) 162
Origin of Foreign Students (2016)

五、就业
Employment

5-1 全国就业主要指标和增长情况 165
Main Indicators of National Labour Statistics

5-2 三次产业就业人员和构成 (年底数) 166
Number of Employed Persons and Composition at Year-end by Three Strata of Industry

5-3 城乡就业人员数(年底数) 167
Number of Employment in Urban and Rural Areas at Year-end

5-4 分行业分登记注册类型城镇单位就业人员数和构成 (2016 年底).....169
Number of Employed Persons and Composition in Urban Units at Year-end by Status of
Registration and Sector in Detail (2016)

5-5 按行业分城镇单位就业人员数构成(年底数).....170
Composition of Employed Persons in Urban Units at Year-end by Sector

5-6 分地区就业人员受教育程度构成171
Educational Attainment Composition of Employment by Region

5-7 按受教育程度和性别分的全国就业人员职业构成172
Occupation Composition of Employment by Educational Attainment and Sex

5-8 按失业原因和性别分的城镇失业人员受教育程度构成173
Educational Attainment Composition of Educational Urban Unemployment by Unemployed
Reason and Sex

5-9 按行业和性别分的城镇就业人员调查周平均工作时间174
Weekly Working Hours in Urban Area by Sector and Sex

5-10 按年龄和性别分的城镇就业人员工作时间构成175
Composition of Urban Employment Working Hours by Age and Sex

5-11 城镇登记失业人数和失业率176
Urban Registered Unemployment and Unemployment Rate

5-12 分地区城镇登记失业人数和增长变化情况177
Urban Registered Unemployment and Increase Rate by Region

5-13 分地区城镇登记失业人数情况(2016 年)178
Basic Conditions of Urban Newly-registered Unemployment by Region (2016)

5-14 各地区研究与试验发展(R&D)人员全时当量(2016 年)179
Full-time Equivalent of R&D Personnel by Region (2016)

5-15 公共就业服务工作情况(2016 年)180
Situations of Public Employment Services (2016)

5-16 各地区公共就业服务工作情况(2016 年)182
Situations of Public Employment Services by Region (2016)

六、收入消费

Earning and Consumption

6-1 城镇单位就业人员工资总额和指数187
Total Wage Bill of Employed Persons in Urban Units and Related Indices

6-2 按登记注册类型和行业分城镇单位就业人员工资总额(2016 年).....188
Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Status of Registration and Sector
in Detail (2016)

6-3 分地区城镇单位就业人员工资总额和指数(2016 年)190
Total Wage Bill of Employed Persons in Urban Units and Related Indices by Region (2016)

6-4 城镇单位就业人员平均工资和指数191
Average Wage of Employed Persons in Urban Units and Related Indices

6-5 按登记注册类型和行业分城镇单位就业人员平均工资(2016 年).....192
Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Status of Registration and Sector
in Detail (2016)

6-6 分地区城镇单位就业人员平均工资和指数(2016 年)193
Average Wage of Employed Persons in Urban Units and Related Indices(2016)

6-7 城乡居民恩格尔系数.....196
Engel's Coefficient of Urban and Rural Households

6-8 全国居民人均收支和构成情况197
Per Capita Income and Consumption Expenditure and Composition Nationwide

6-9 城镇居民人均收支和构成情况198
Per Capita Income and Consumption Expenditure and Composition of Urban Households

6-10 农村居民人均收支和构成情况199
Per Capita Income and Consumption Expenditure and Composition of Rural Households

6-11 城乡居民按收入五等份分组的人均可支配收入情况200
Per Capita Disposable Income of Urban and Rural Households by Income Quintile

6-12 东、中、西部及东北地区城乡居民人均可支配收入情况200
Per Capita Disposable Income of Urban and Rrual Households in Eastern, Central, Western and
Northeastern Regions

6-13 分地区城乡居民人均可支配收入情况201
Per Capita Disposable Income in Urban and Rural Households by Region

6-14 分地区全国居民人均可支配收入来源和构成情况 (2016 年).....202
Per Capita Disposable Income and Composition of Nationwide Households by Sources
and Region(2016)

6-15 分地区城镇居民人均可支配收入来源和构成情况 (2016 年).....204
Per Capita Disposable Income and Composition of Urban Households by Sources and Region(2016)

6-16 分地区农村居民人均可支配收入来源和构成情况 (2016 年).....206
Per Capita Disposable Income and Composition of Rural Households by Sources and Region
(2016)

6-17 分地区全国居民人均消费支出和构成情况 (2016 年)208
Per Capita Consumption Expenditure and Composition of Nationwide Households by Region
(2016)

6-18 分地区城镇居民人均消费支出和构成情况 (2016 年)211
Per Capita Consumption Expenditure and Composition of Urban Households by Region(2016)

6-19 分地区农村居民人均消费支出和构成情况 (2016 年)214
Per Capita Consumption Expenditure and Composition of Rural Households by Region(2016)

6-20 居民消费水平217
Household Consumption Expenditure

6-21 分地区居民消费水平(2016 年)218
Household Consumption Expenditure by Region (2016)

6-22 分地区最终消费支出和构成(2016 年).....219
Final Consumption Expenditure and Its Composition by Region (2016)

6-23 分地区居民人民币储蓄存款情况(年底余额)220
Savings Deposit of Households by Region at Year-end

6-24 农村贫困状况221
Poverty Conditions in Rural Areas

七、社会保障

Social Security

7-1 社会保险基金收支及累计结余和增长情况.....225
Revenue, Expenses and Balance of Social Insurance Fund and Increase Rate

7-2	社会保险基本情况	227
	Basic Statistics of Social Insurance	
7-3	分地区城乡居民基本养老保险情况(2016 年)	229
	Statistics on Basic Pension Insurance for Urban and Rural Residents by Region (2016)	
7-4	分地区城镇职工基本养老保险情况(2016 年)	230
	Statistics on Urban Employee Basic Pension Insurance by Region (2016)	
7-5	分地区城镇基本医疗保险参保情况(2016 年)	231
	Persons Covered of Urban Basic Medical Care Insurance by Region (2016)	
7-6	分地区城镇基本医疗保险基金收支情况 (2016 年)	232
	Revenue and Expenses of Urban Basic Medical Care Insurance by Region (2016)	
7-7	分地区失业保险情况(2016 年)	233
	Statistics of Unemployment Insurance by Region (2016)	
7-8	分地区工伤保险情况(2016 年)	234
	Statistics of Work Injury Insurance by Region (2016)	
7-9	分地区生育保险情况 (2016 年)	235
	Statistics of Maternity Insurance by Region (2016)	
7-10	医疗救助情况(2016 年)	236
	Statistics on Medical Aid (2016)	
7-11	城市居民最低生活保障情况	237
	Subsistence Allowance for Urban Residents	
7-12	农村居民最低生活保障情况	237
	Subsistence Allowance for Rural Residents	
7-13	分地区城市居民最低生活保障情况(2016 年)	238
	Subsistence Allowance for Urban Residents(2016)	
7-14	分地区农村居民最低生活保障情况(2016 年)	239
	Subsistence Allowance for Rural Residents(2016)	
7-15	分地区城市居民最低生活保障平均标准	240
	Average Standard of Subsistence Allowance in Urban Areas by Region	
7-16	分地区城市居民最低生活保障支出水平	241
	Expenditure on Urban Subsistence Security by Region	
7-17	分地区农村居民最低生活保障平均标准	242
	Average Standard of Subsistence Allowance in Rural Areas by Region	
7-18	分地区农村居民最低生活保障平均支出水平	243
	Expenditure on Rural Subsistence Security by Region	
7-19	分地区养老机构数(2016 年)	244
	Statistics on Institution for Aged by Region(2016)	
7-20	分地区分床位养老机构数(2016 年)	245
	Statistics on Institutions for Aged by Beds and by Region(2016)	
7-21	分地区每千老年人口床位情况	246
	Statistics on Beds per 1000 Senior Citizens by Region	
7-22	孤儿和家庭收养情况(2016 年)	247
	Orphans and Children Adopted by Families (2016)	
7-23	分地区儿童收养机构情况(2016 年)	248
	Statistics on Institution of Children Adopted by Region (2016)	
7-24	优抚安置情况	249
	Statistics on Preferential Treatment and Resettlement	

7-25 定期补助优抚对象情况250
Regular Beneficiaries of Subsidies with Preferential Treatment
7-26 烈士褒扬和优待情况251
Commendation and Preferential Treatment of Martyrs
7-27 人口受灾和救灾情况252
Population Affected by Disasters and Disaster Relief
7-28 社会捐赠情况253
Statistics on Social Donations
7-29 分地区残疾人参加社会保险情况(2016 年)254
PWDs Covered by Social Insurance(2016)
7-30 分地区残疾人托养服务情况(2016 年)255
PWDs Fostering service by Region (2016)
7-31 保险公司业务经济技术指标257
Economic and Technical Indicators of Insurance Companies Funded with Chinese and Foreign Capital
7-32 分地区原保险保费收入和赔付支出情况(2016 年)258
Premium of Primary Insurance and Payment by Region (2016)

八、居住环境
Living Condition

8-1 城市公用事业基本情况261
Basic Statistics on City Public Utilities
8-2 分地区城市公共交通情况(2016 年)262
Basic Statistics on Public Transportation in Cities by Region (2016)
8-3 分地区城市市容环境卫生情况(2016 年)264
Basic Statistics on Urban Sanitation in Cities by Region (2016)
8-4 分地区城市绿地和园林情况(2016 年)265
Basic Statistics on Parks and Green Areas in Cities by Region (2016)
8-5 分地区城市设施水平情况(2016 年)266
Level of Public Facilities in Cities by Region (2016)
8-6 分地区乡公用设施水平情况(2016 年)267
Level of Municipal Public Facilities of Built-up Area of Townships by Region(2016)
8-7 分地区农村改厕情况268
Sanitation Lavatory Improvement In Rural by Region
8-8 分地区农村水电建设和发电量、农村用电量情况269
Rural Hydropower Construction and Amount of Electric Power Generation, Electricity Consumption
8-9 分地区村庄公共设施情况(2016 年)270
Public Facilities of Villages by Region(2016)
8-10 互联网主要指标发展情况(年底数)274
Main Indicators on Internet Development at Year-end
8-11 森林火灾情况(2016 年)276
Forest Fires (2016)
8-12 突发环境事件情况(2016 年)277
Environmental Emergencies (2016)

九、文化休闲

Culture and Leisure

9-1 主要文化机构情况281
Number of Institutions in Cultural Industry

9-2 分地区艺术表演团体、艺术表演场馆演出情况(2016 年).....282
Statistics on Performance of Art Performance Troupes and Art Performance Places
by Region (2016)

9-3 分地区公共图书馆基本情况(2016 年).....283
Statistics on Public Libraries by Region (2016)

9-4 分地区文化馆(站)基本情况(2016 年).....285
Statistics on Cultural Centers by Region (2016)

9-5 分地区博物馆基本情况(2016 年)286
Statistics on Museums by Region (2016)

9-6 全国文化事业费基本情况287
Basic Statistics on Operating Expenses of Culture

9-7 分地区文化事业费及占财政支出比重288
Operating Expenses of Culture and Proportion in Government Financial Expenditures by Region

9-8 图书、期刊和报纸出版情况290
Number of Books, Magazines and Newspapers Published

9-9 图书出版和构成情况(2016 年)291
Statistics on Books Published and Composition by Categories (2016)

9-10 课本出版和构成情况(2016 年)292
Publication of Textbooks and Composition (2016)

9-11 图书、期刊、报纸进出口和构成情况(2016 年)292
Statistics and Composition on Imports and Exports of Books, Magazines and Newspapers
(2016)

9-12 分地区各类出版物情况(2016 年)293
Number of Publications Published by Region (2016)

9-13 分地区少年儿童读物和课本出版情况 (2016 年)295
Number of Books Published for Children and Textbooks by Region (2016)

9-14 档案馆基本情况296
Basic Statistics on National Comprehensive Archives

9-15 各类档案馆和人员情况297
Statistics on Archive Institutions and Personnel

9-16 全国成年国民阅读情况298
Statistics on Reading of Adult

9-17 广播电视事业发展情况298
Basic Statistics on Radio and Television Industry

9-18 广播电视节目制作时间299
Length of Radio and Television Programs Produced

9-19 广播电视节目播出时间299
Length of Radio and Television Programs

9-20 分地区广播电视节目播出情况 (2016 年).....300
Radio and TV Programs Broadcasted by Region (2016)